
Z činnosti aktivu Zasloužilých hasičů okresu Praha západ v roce 2010 
 

  Po zdařilých akcích – setkání ZH  v předešlých letech 2007, 2008 a 2009 se ZH z našeho 

okresu (podle svých zdravotních a rodinných  možností) v hojném počtu zúčastnili akcí, 

pořádaných jak naším okresem, tak krajským sdružením SH ČMS  i roce 2010.  

 

 

První setkání 

       Na jarním setkání 28.  4.  jsme navštívili městys Štěchovice, kdy jsme byli přijati na 

radnici paní starostkou Miloslavou Vlkovou a setrvali jsme s ní v srdečném zájmu o práci 

dobrovolných hasičů jak ve Štěchovicích, tak i jejího pohledu krajského zastupitele.  Potěšilo 

nás,  že o dobrovolné požární ochraně a jejích současných těžkostech má dobrý přehled.  

Stejně tak jsme přijali její příslib, že v zastupitelstvu kraje bude potřeby SDH podporovat.  

       

       Poté jsme navštívili štěchovickou Hasičskou zbrojnici, kde nás velitel SDH RNDr. Malý 

a strojník Martin Slívka seznámili s jejím vybavením.  Kromě techniky jsme v klubovní 

místnosti mohli obdivovat překrásné tablo z jubilea SDH v prvé republice. Místní hasiči mají i 

historický hasičský prapor, který vlivem času potřebuje složitou odbornou opravu. Ta je však 

finančně velmi náročná.   

 

      Dalším bodem jarního setkání byla exkurze v Elektrárně Štěchovice.  Nejprve nám byl 

promítnut film o výstavbě přehrady s elektrárnou ve válečných letech a také film o následcích 

velké povodně v r. 2002, která zasáhla celou Vltavskou kaskádu a její provozní prostory.  Při 

vlastní exkurzi elektrárny nás p. Petrák zasvěceně seznámil s jejím strojním i dispečerským 

zařízením.  Pozoruhodné je, že elektrárnu obsluhuje pouze asi dvě desítky pracovníků 

v nepřetržitém provozu.  I z této části setkání jsme měli zážitek a ponaučení.  

 

     Pro oběd a besedu s členy VV p. Mlejnským, Hrdličkou jsme si vybrali restauraci „Na 

Peškově“.  Zajímali jsme se o dění v okrese, činnosti VV, činnosti Revizní rady, čerpání 

rozpočtu a dalších připravovaných akcích OSH Praha západ. Setkání splnilo svůj účel a 

potvrdilo, že i ZH mají trvalý zájem o dobrovolnou hasiččinu,  o čemž svědčí i to,  že mnozí 

z nich působí ve funkcích  v rámci VV okresu,  v 7.  a 8. okrsku a v SDH  místě bydliště.  

 

Druhé setkání 

     Na pozvání senátora p. Jiřího Oberfalzera ZH Středočeského kraje 21. 7. navštívili Senát 

ČR v jeho historické budově – Valdštejnském paláci na Malé Straně. Bohužel pan senátor pro 

náhlé zdravotní selhání byl hospitalizován a setkání se nemohl zúčastnit. Přesto bylo jeho 

asistentkami vše bezvadně zajištěno ke spokojenosti nás všech.  

       

     Starosta KSH Středočeského kraje nejprve účastníky seznámil s programem v Senátu, ale 

také s činností celého Stč. kraje na úseku dobrovolného hasičstva i Aktivu ZH. Vyslechli jsme 

si vystoupení zástupce HZS Stč. kraje, poté jsme se ve dvou skupinách vydali na prohlídku 

interiérů paláce za doprovodu paní průvodkyně. Během prohlídky jsme měli možnost v 

„Konírně“ zasednout do senátorských lavic (dosti nepohodlných – proto asi při televizních 

záběrech z jednání zejí často prázdnotou). Ve sněmovní jídelně jsme se naobědvali a znovu 

odešli do hlavního sálu, kde nás čekalo hudební vystoupení „TŘEHUSK“ ze Zadní Třebáně. 

Tato skupina připomíná známé „Šlapeto“ a nám starším - ZH padla do noty a s chutí jsme si 

s ní zazpívali známé melodie.  

    Po ukončení programu jsme si prohlédli prosluněnou známou Valdštejnskou zahradu a 

Jirka Hrdlička pořídil několik fotek. Setkání nám poskytlo možnost setkat se s jinými ZH  



z ostatních okresů a získat poznatky o budově Senátu, do které bychom se za normálního 

životního shonu těžko podívali.  

 

Třetí setkání  

 

    A to třetí, podzimní setkání se uskutečnilo 14. 9. na Dobříši. Po malé delegaci ke starostovi 

města p. Melčovi, který nás přijal a podepsal se do naší prezenční listiny, jsme si cestou 

k zámku prohlédli střed města,  historické a moderní budovy,  pak  nás čekala jeho prohlídka.  

 

   Než vlastní prohlídka započala, sami od sebe jsme se seznámili s okolím zámku, vnitřním 

nádvořím, krásnou anglickou a francouzskou zahradou. Stačili jsme se také vyfotit u obrovské 

litinové sochy drába.  

 

   Při vlastní prohlídce rokokového zámku a výkladu průvodkyně jsme se přesvědčili, co 

mnohdy při jen obyčejném průjezdu Dobříší míjíme. Kolik stavebních, architektonických a 

uměleckých krás zámek skýtá. Zajímali jsme se i o ty spisovatele, kteří kdysi zde měli domov. 

Bohužel objekt byl připomínán i s německými okupanty, kdy zde měli svou rezidenci jejich 

čelní pohláváři. Naše dotazy padly i na současné majitele z rodu Colloredo – Mansfeldů.   

 

   V krásném „Zrcadlovém sále“ se kromě koncertů pořádají svatební obřady. Své ano tu řekli 

například  olympijský vítěz Aleš Valenta či fotbalista Jan Koller a další. Prohlídka nás 

uspokojila, stejně tak i příjemné slunné počasí, které nás celý den provázelo.  

     

    K další prohlídce jsme si v dobříšském programu stanovili navštívit Čapkovu Strž, kam se 

na sklonku života uchyloval spisovatel Karel Čapek. Věnoval se zde své oblíbené činnosti 

zahradničení a samozřejmě i literární tvorbě. Vila je malým objektem, ale expozice v něm 

ukazuje na jeho spisovatelskou velikost. Své místo zde má i jeho paní Olga a jejich přítel 

novinář Ferdinand Peroutka. Tiché místo pod korunou rozsáhlého rybníka dávalo spisovateli a 

herečce odpočinek i nové tvůrčí nápady.  

 

   Oběd proběhl „Na Prachandě“. Po chutné krmi jsme se opět za účasti starosty OSH  

p. Mlejnského dostali k besedě o stavu na sekretariátu OSH PZ, čerpání rozpočtu a jeho 

zveřejňování, jak bylo usneseno na setkání starostů SDH. Zajímali jsme se proč není vydáván 

Zpravodaj, proč nejsou akční webové stránky okresu, a na starostovi okresu jsme vyžadovali 

uspokojující odpovědi. Neměl to s námi lehké. Tím potvrzujeme, že o chod a řízení okresu 

máme i v našich pokročilých letech zájem. I toto podzimní setkání naplnilo naše očekávání.  

 

   Je třeba na těchto místech poděkovat starostovi OSH panu Zdeňkovi Mlejnskému, 

celémuVV za podporu našeho Aktivu ZH. Věříme, že i některé výtky, které jsme při obou 

besedách vyslovili, budou chápány jako náš trvalý zájem o dobré jméno hasičů na okrese 

Praha západ.  

 

     

                                                                                                                 za Aktiv ZH  Z. Rychlý 
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